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گروه خبر // عطاءالله معروفخانی مدیرعامل فولاد هرمزگان در حاشیه همایش حاتم 
در مصاحبه با خبرنگار صدا و ســیما خواستار حمایت دولت از صنعت و رفع موانع 

تولید شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ معروفخانی ضمن ابراز تاسف از قطعی های برق در روزهای 
اخیر مهمترین مانع تولید را کمبود انرژی دانست و گفت: در فصول گرم با کمبود برق و در 

فصول سرد با کمبود گاز مواجه هستیم. 
  وی به دســتور مقام معظم رهبری بر حمایت از تولید ملی اشــاره کرد و گفت : معظم له 
فرمودند )اقتدار و آبروی کشور در »خودکفایی« است و باید نیازهای مهم کشور را خودمان 

تولید و تأمین کنیم.( در حالیکه این کمبود انرژی مانعی بر سر راه تامین نیازهای مهم کشور 
اســت. معروفخانی با بیان اینکه راه حل تامین کمبود انرژی پاک کردن صورت مساله و 
قطع برق و گاز صنایع نیست تاکید کرد:  این اخلال در تامین انرژی، کاهش تولید در یک 

زنجیره را در پی دارد . 
   وی در ادامــه تاکید کرد: ضرر و زیان کاهش تولید در صنایع مادری چون فولاد دامن 
بسیاری از صنایع پایین دستی را خواهد گرفت و مشکلات جدیدی را برای کشور ایجاد 
خواهــد کرد.  مدیرعامل فولاد هرمزگان ابراز امیــدواری کرد در آینده با برنامه ریزی و 

اقدامات صحیح این مانع اصلی تولید از سر راه صنایع برداشته شود.

اجرای طرح ساماندهی
 مسافربرهای شخصی

هرمزگان نباید در برنامه جبران 
کمبود برق قرار بگیرد 

طلاق بخاطر چراغ گاز
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جزییات جلسه کمیسیون انرژی درباره خاموشی ها ؛

  دولت یک هفته 
ادارات استان های 

جنوبی را تعطیل کند

در همایش حمایت 
از تولید ملی صورت گرفت ؛

معرفی محصول جدید 
فولاد هرمزگان به عنوان 

محصول برتر

 راه حل تامین کمبود انرژی ، پاک کردن صورت مساله و قطع برق و گاز صنایع نیست 

مدیرعامل فولاد هرمزگان در حاشیه جشنواره حاتم : 

رفع موانع تولید ، خواسته اصلی صنعت است
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گروه خبر // در سومین  همایش حاتم از 
عطاء الله معروفخانی مدیرعامل شرکت 
فولاد هرمزگان به دلیل انجام طراحی و 
تولید یک محصول جدید استراتژیک در 

فولاد هرمزگان تقدیر شد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ در ســومین 
همایش حاتم )حمایــت از تولید ملی( که 
با حضور مسئولین وزارت صمت ومدیران 
صنایع در ســالن همایش های صدا و سیما 

برگزار شد از عطاءالله معروفخانی مدیرعامل 
فولاد هرمزگان به دلیل طراحی و تولید گرید 
استراتژیک              در این شرکت تقدیر و 
این محصول به عنوان محصول برتر انتخاب 
شــد. گریــد                یک گرید فولادی 
استراتژیک آلیاژی با استحکام بالا در شرایط 
کوئنچ و تمپر است و کاربرد آن در تجهیزات 
معدن کاری، ســدها، پل ها و ســکوهای 

حفاری می باشد. 

معروفخانــی در پی کســب تندیس این 
به خبرنگار روابــط عمومی  جشــنواره 
فولاد هرمزگان گفت : هــدف ما در این 
شرکت تبدیل شــدن به یکی از بزرگترین 
تولیدکننــدگان محصولات فــولادی در 
جنوب کشــور با توانایی تولید ۲ میلیون 
تن فولاد خــام و ورق عریض با گرایش 
به محصولات ویژه است و تولید گریدهای 
ویژه جزو اهداف اســتراتژیک این شرکت 

است. وی با اشــاره به رشد تولید در سه 
ماهه نخست سالجاری، نقش کارکنان را در 
تولید بی بدیل عنوان کرد و این موفقیت ها 
را نتیجه تلاش همه کارکنان فولاد هرمزگان 

دانست .

  گروه خبر // احمد مرادی نایب رییس کمیسیون انرژی 
مجلس گفت : در نشست کمیسیون انرژی مجلس که با 
حضور نیکزاد نایب رییس مجلس و اردکانیان وزیر نیرو 
و معاونان این وزارتخانه با موضوع بررسی خاموشی های 
اخیر برگزار شــد ،آخرین وضعیت کمبودها در زمینه 
تولید و علل و عوامل موثر بر این موضوع مورد بررسی و 
گزارش  دهی قرار گرفت و در مورد مجموعه پیشنهاداتی 

جهت انجام از سوی دولت و وزارت نیرو همفکری شد.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  وی اظهار کرد: مقرر شــد تا 

وزارت نیرو فورا از ســازمان های دولتی و نهادهای نظامی 
بخواهد تا برق مورد نیاز خــود را از ژنراتور تأمین کرده و 
نیاز خود را از شبکه قطع کنند.مرادی گفت : پیشنهاد یک هفته 
تعطیلی ادارات و دســتگاه های دولتی در استان های جنوبی 
کشور نیز ارائه شد تا وزیر نیرو در جلسه هیأت دولت مطرح 

و آن را اجرایی کنند.
  این تصمیم می تواند به بهبود وضعیت کرونایی اســتان های 
جنوبی نیز منتج شود. نایب رییس کمیسیون انرژی مجلس 
عنوان نمود :کمیسیون انرژی وزارت نیرو را ملزم به جلوگیری 

از قطع برق استان های گرمسیر و جنوبی کرد وهمچنین  قطع 
کامل صادرات برق و اولویت دهی قطع برق به سازمان هایی 
که کار اداری غیر اولویت دار دارند، از دیگر تصمیمات جلسه 
بود.وی گفت : تعطیلی مستمر 5شــنبه ها و واردات برق از 
شبکه های مجاور نیز از جمله دیگر مصوبات کمیسیون انرژی 
مجلس بود که مقرر شــد تا وزارت نیرو این مصوبات را با 
بررســی و تأیید دولت به طور دقیق اجرایی کند و  احتمال 
لغو تعطیلی هفته دوم مجلس و برگزاری جلسه غیرعلنی با 

موضوع خاموشی های اخیر نیز وجود دارد.

گروه خبر // در دیدار عمومی با مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران هرمزگان، 

۳۵ نفر از خانواده های شهدا و ایثارگران مشــکلات و درخواست های خود را 
مطرح کردند.

  به گــزارش خبرنگار دریا ، ملاقات عمومی عطا ناوکی مدیرکل و معاونان ســتادی 
بنیاد شهید و امور ایثارگران استان هرمزگان با جامعه شاهد و ایثارگر، با رعایت موارد 

بهداشتی در سالن جلسات این اداره کل برگزار شد.
  در این دیدار، ۳5 نفر از خانواده های معظم شــهدا و ایثارگران مشــکلات خود را با 
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان هرمزگان در میان گذاشتند.مسئولان حاضر 
در دیدار عمومی، دســتورات لازم را با هدف خدمت رســانی به موقع و رفع مشکلات 

خانواده های شاهد و ایثارگر اتخاذ کردند.
  شــایان ذکر است، ملاقات عمومی سه شــنبه هر هفته در اداره کل بنیاد شهید و امور 
ایثارگران هرمزگان واقع در بلوار امام خمینی - خیابان بنیاد شهید، کوچه گوهران 1۳، 

برگزار می شود.

در همایش حمایت از تولید ملی صورت گرفت ؛

معرفی محصول جدید فولاد هرمزگان به عنوان محصول برتر

جزییات جلسه کمیسیون انرژی درباره خاموشی ها ؛

  دولت یک هفته ادارات استان های جنوبی را تعطیل کند

در دیدار عمومی با مدیرکل بنیاد شهید هرمزگان؛

ایثارگران مشکلات و درخواست های خود را مطرح کردند

۴8 واحد شناورسازی 
در هرمزگان فعال است

 پیام استاندار هرمزگان به مناسبت روز مالیات 
و هفته فرهنگ سازی مالیاتی 

استاندار هرمزگان در پیامی، فرارسیدن 16 تیر روز مالیات و آغاز هفته فرهنگ سازی مالیاتی را گرامی داشت .
دکتر فریدون همتی در این پیام آورده است:

بسم الله الرحمن الرحیم
جایگزینی درآمدهای مالیاتی بر درآمدهای نفتی یکی از مهمترین اهداف راهبردی اقتصادی کشور و مورد تأکید مقام معظم   
   رهبری )مدظله العالی( می باشــد و مســئولان امر باید با ایجاد فضای وفاق و همدلی در مجموعه تخصصی و خدمت رسان 

    امور مالیاتی ، منشأ توفیقات بزرگی در این عرصه برای کشور باشند . در حالی که تحریم های اعمال شده توسط دشمنان
       به صورت برنامه ریزی شده ، آسیب به منابع مالی کشور را هدف قرار داده است و در شرایطی که شیوع بیماری کرونا 
         و آسیب های مبتلابه کسب و کارها ، ناشی از همه گیری این ویروس منحوس بر فضای اقتصادی کشور سایه انداخته ،  
            شــاهدیم که برای تحقق درآمدهای مالیاتی در ســال جاری اقدامات ارزشــمندی با رعایت تســهیل فعالیت کسب 
             و کارها مبتنی بر جدیدترین فناوری های نوین، به عمل آمده است ، به نحوی که حمایت های ویژه از فعالان اقتصادی 
                   در قالب بخشودگی جرائم قابل بخشش مالیاتی ، امهال مالیاتی و ارائه تسهیلات ویژه به مشاغل آسیب دیده 
                 از کرونا و تمدید مهلت تسلیم اظهارنامه های مالیاتی صورت گرفته است . بی گمان این توفیقات در تحقق اهداف 

                         مالیاتی، همراه با توسعه و ترویج فرهنگ مالیاتی در کشور و به ویژه استان هرمزگان ، افزایش تمکین داوطلبانه 
                          مودیان و تسریع در وصول معوقات مالیاتی ، نشانه روشنی از سیاست ها و تدابیر مناسب اتخاذ شده و 

                            تلاش های موفق کارکنان مجموعه مالیاتی است . بحمدالله کارکنان و کارشناسان اداره کل امور مالیاتی 
                                   هرمزگان در تمام نقاط اســتان با اراده ای قوی و تلاشــی جهادی در این مســئولیت خطیر به خوبی 
                                    نقش آفرین بوده اند و گواه این موضوع، رکورد بی نظیر در زمینه تحقق 117 درصدی درآمدهای مالیاتی در 
                                 سالگذشته است که شایسته تقدیر می باشد .اینجانب 16 تیر ماه روز ملی مالیات و آغاز هفته 
                                 فرهنگ سازی مالیاتی را به همه کارکنان پرتلاش اداره کل امور مالیاتی هرمزگان و تلاش گران عرصه 
                                      فرهنگ سازی مالیاتی در استان هرمزگان تبریک عرض می نمایم و امیدوارم با تلاش صادقانه شما 

                                     جهادگران اقتصادی ، روزهای بهتری را در عرصه های اقتصادی ، افزایش اشتغال و حرکت مداوم چرخ             
                                      صنعت نظاره گر باشیم .

فریدون همتی - استاندار هرمزگان
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

پذیرش بیماران غیرکرونایی در بیمارستان ها ممنوع شد 
صفحه 2را بخوانید



مدیرکل امنیتی و انتظامی استانداری هرمزگان :
اقدامات عملیاتی مؤثری در مبارزه

 با قاچاق كالا و ارز انجام شده است 
  گروه خبر // مدیرکل امنیتی و انتظامی استانداری و دبیر کمیسیون 
برنامه ریزی، هماهنگی و نظارت بر مبارزه با قاچاق کالا و ارز استان 
هرمزگان، از انجام اقدامات عملیاتی مؤثر در راستای مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز در استان هرمزگان خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا ، احمد 
پویافر با گرامیداشت هفته مبارزه با قاچاق کالا و ارز، عنوان کرد: 1۲ 
تیر ماه سالروز صدور دستور رهبر معظم انقلاب اسلامی )مدظله العالی( 
به دولت در راســتای ایجاد ساز و کاری منسجم و قانونی برای مقابله با 
پدیده شــوم و پیچیده قاچاق کالا و ارز است. وی ادامه داد: رهبر معظم 
انقلاب اسلامی )مدظله العالی( هر ساله با نامگذاری سال به بیان اولویت 
و رویکرد و تبیین اقدامات و فعالیت های شاخص کشور می پردازند و 
مقام معظم رهبری در بحث ضرورت رفع موانع تولید به مواردی همچون 
واردات بی رویه، قاچاق کالا و رفع مقررات زائد اشاره فرمودند.مدیرکل 
امنیتی و انتظامی اســتانداری هرمزگان با بیان اینکه اثرات قاچاق کالا 
و ارز، زیان های جبران ناپذیری به اقتصاد کشــور وارد می کند، افزود: 
مشارکت خانواده ها و دستگاه ها در حوزه پیشگیری از قاچاق کالا و ارز 
و تقویت باور عمومی برای مصرف کالای داخلی عامل مهم و تاثیرگذاری 
در جهت حمایت از اقتصاد کشور و مبارزه با قاچاق کالا و ارز است. دبیر 
کمیسیون برنامه ریزی، هماهنگی و نظارت بر مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
استان هرمزگان تصریح کرد: کمیسیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز استان 
هرمزگان در راســتای این سیاست و رویکرد و عملیاتی شدن اقدامات 
پیشگیرانه و مقابله ای که با همکاری و مشارکت حداکثری دستگاه های 
عضو این کمیســیون و براساس برنامه های راهبردی ستاد مرکزی قابل 

پیگیری و اجراست، گام های موثری برداشته است.

كاهش مراجعه هرمزگانی ها برای اهدای خون 
  گروه خبر // مدیرکل مرکز انتقال خون هرمزگان گفت: مراجعه مردم 
برای انتقال خون در هرمزگان کاهش یافته اســت.به گزارش خبرنگار 
دریــا ؛ ایمان زارعی علت این کاهــش را گرمای هوا و بیماری کرونا 
عنوان کرد و افزود: مردم برای جلوگیری از کاهش ذخایر خون به مراکز 
انتقال خون استان مراجعه کنند.وی گفت: بیش از دو هزار و500 بیمار 
تالاســمی، تصادفی و بیمار نیازمند به عمل جراحی به طور مستمر به 
خون نیاز دارند.مدیرکل مرکز انتقال خون هرمزگان با بیان اینکه آقایان 
هر ســه ماه یکبار و خانم ها هر چهار ماه یکبار می توانند خون اهداء 
کنند، افزود: مراکز انتقال خون هرمزگان شامل بندرعباس، پایگاه انتقال 
خون بندرلنگه، پایگاه انتقال خون میناب و مرکز خونگیری قشم میزبان 
حضور مردم برای اهدای خون هستند.سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان هم گفــت: اهدای خون به هیچ عنوان باعث ابتلای به کرونا 

نمی شود و مردم بدون نگرانی به این مراکز مراجعه کنند.

آموزش 408 نفر در صنایع دستی هرمزگان
  گروه خبر // مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
هرمزگان گفت: طی ســه ماهه اول سال جاری 408 نفر در رشته های 
تخصصی و عمومی صنایع دستی آموزش دیده اند. به گزارش خبرنگار 
دریا ، سهراب بناوند بابیان این مطلب گفت: این آموزش ها در بندرعباس 
و روســتای باغات تا پایان خردادماه ســال جاری برگزارشده است. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی هرمزگان افزود: 
این دوره ها در رشــته های معرق چوب، تــراش صدف، حصیربافی، 
رودوزی های ســنتی، گلیم بافی و سفالگری بوده اســت. او ادامه داد: 
صنایع دستی یکی از حوزه های مهم اقتصاد است که می تواند درزمینه 

اشتغال و درآمدزایي مردم استان نقشي تأثیرگذار داشته باشد.

خبر

خبری
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سرمقاله

   چنــد روز پیش شــنیدم زوج جوانی در یکی از محلات 
حاشــیه ای بندرعباس که از یک طرف بــرای اجاره کردن 
خانه بدلیل مشــکلات مالی با مشکل مواجهند، زن و شوهر 
به اختلاف دیگری برخورده اند و آن اینکه شــوهر نمی تواند 
چراغ گاز و ســیلندر و... بخرد تا بتوانند زندگی مستقلی را 
تجربــه کنند واز خانه پدربزرگ ومادر بزرگ شــان بروند و 
همسر هم تهدید به طلاق کرده تا به قول خودش از این زندگی 
با مشکلات اقتصادی ورفاهی ونداشتن حداقل امکانات رهایی 
یابد. متاسفانه شرایط اقتصادی عرصه را بر خانواده ها بسیار 
تنگ کرده اســت و دولت در این سال ها نه در بخش مسکن 
تدبیری داشت ونه در حوزه رفع مشکلات اقتصادی وبه همین 
 دلیل هم بسیاری از جوانان نتوانسته اند ازدواج کنند وبرخی از 
زوج ها نیز با مشکل و اختلاف و جدایی مواجه شدند. افزایش 
بیکاری، بیماری، بی خانمانی، تامین معیشت و حداقل نیازهای 
اولیه زندگی و... بخصوص در دو سه سال اخیر و بعد از کرونا 
 افزایش چشمگیری یافته است. بســیاری از شاغلان بیکار 
شــده اند. درآمدها کاهش یافته اســت و هزینه ها افزایش 
چشــمگیری یافته اســت. وضعیت بگونه ای شده است که 
بســیاری از خانواده ها توان رهن واجاره خانه را هم ندارند 
و ودیعه مســکن و اجاره بها افزایش چند برابری یافته است 
و برخی از خانواده ها شــرایط شــان بگونه ای است که اگر 
تمام درآمدشان را هم بدهند، بازهم نمی توانند اجاره پرداخت 
 کنند. بیشتر این خانواده ها با سوء تغذیه و کلکسیونی از انواع 
بیمــاری ها مواجهند وامکان درمــان و پرداخت هزینه های 
ســنگین دارو ودرمان را هم ندارنــد. زوج ها دیگر به راحتی 
نمی توانند وســایل زندگی بخرند. زندگی هامتزلزل شده است 
و زوج های جوان هم توانایی تامین وســایل زندگی شــان را 
ندارند. در محلات حاشیه ای و روستاهاکه مشکلات مردم بیشتر 
 اســت و برخی خانواده ها نمی توانند اجاره خانه های شان را 
هم پرداخت کنند. بعضی تهدید به تخلیه خانه شــان توســط 
صاحبخانه ها می شــوند. زوج ها توان خرید وسایل منزل را 
ندارند. جهیزیه به نیازمندان هم مانند گذشته داده نمی شود واز 
آنها خواســته می شود که مبلغی را خودشان مشارکت کنند که 
برای برخی پرداخت این هزینه هم مقدور نیســت. برخی هم 
که مشــارکت کرده اند، وســایل و جهیزیه به آنها تحویل داده 
نشــده است و به آنها گفته شده کارخانه ها بخاطر شیوع کرونا 
تعطیل شده وتولید نیست. این موضوعات زنجیروار به هم متصل 
هستند و بایستی چاره ای اندیشید که امید مردم به دولت انقلابی 
سیزدهم است تا وضعیت مردم را تغییر دهد وبخشی از مشکلات 
مردم در حوزه های مختلف کاسته شود، جوانان بتوانند ازدواج 
کنندوخانواده ها فرزند آوری داشــته باشــند وامکانات مورد 
نیازشان تامین شود. اشتغال و تولید و مسکن رونق داشته باشد 

و از مشکلات فعلی کاسته شود.
  علی زارعی

علوم طلاق بخاطر چراغ گاز دانشــگاه  رئیس   // گروه خبر 
پزشــکی هرمزگان از ازدیاد  بیماران 
داد  هرمزگان خبر  استان  در  کرونایی 
و گفت: پذیرش بیماران غیرکرونایی در 

بیمارستان ها ممنوع شد. 
   حسین فرشــیدی رئیس دانشگاه علوم 
پزشــکی هرمزگان در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: در حال حاضر 11 شهرستان 
ما در وضعیت قرمز کرونایی هســتند و ۲ 
شهرستان دیگر نیز نارنجی هستند و این 
بدان معناســت که هرمزگان یکی از نقاط 
پر ریســک کرونایی اســت.وی با اشاره 
به ازدیاد بیــش از حد بیماران کرونایی و 
نیاز به بستری بیماران و کمبود تخت های 
بیمارســتانی افزود: اســتان هرمزگان در 
ماهیت خود با کمبود تخت مواجه اســت 

و ســرانه تخت در این استان 8/. )هشت 
دهم( است در حالی که این میزان در کشور 
در حــال حاضر 1.4 اســت و این یعنی 
کمبود تخت به صورت کلی در این استان 
وجود دارد.رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان گفــت: در این کمبود تخت های 
بیمارستانی، ما با افزایش بیماران کرونایی 
مواجه هســتیم و روز بــه روز بر حجم 
مراجعات افزوده می شــود و رکوردهای 
بیماران شکســته می شود.وی  بســتری 
تصریــح کــرد: در حال حاضــر بالغ بر 
760 تخت به بیمــاران کووید اختصاص 
یافته و اشــغال شده اســت و با توجه به 
گســترش بیماری ناچار شــده ایم برای 
جبران کمبود تخت بیماران غیر اورژانسی 
ســایر بخش ها را ترخیص کنیم تا بتوانیم 
 بیمــاران کرونایی بیشــتری را پذیرش و 
خدمــات دهی کنیم.فرشــیدی گفت: در 
حال حاضــر حدود 90 درصد تخت های 
اختصاص یافته به کووید کاملا پر شده اند 

و در روزهای آتی تکمیل می شــوند.وی 
افزود: تنها افزوده شدن تخت هم مشکل 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان را مرتفع 
نمی کند مشکل دوم ما کمبود نیروی پرستار 
اســت و نیاز ما به نیروی جدید افزایش 
یافته اما متاســفانه نیــروی جدیدی در 
استخدامی های اخیر به ما اضافه نشده است 
و روز به روز میزان کمبود پرستار به نسبت 
تخت ها افزایش می یابد.رئیس دانشــگاه 
علوم پزشکی هرمزگان گفت: نکته بعدی 
این است که پرستاران فعلی نیز با خستگی 
شــدید مواجه هســتند و 16 ماه به طور 
متوالی در حال خدمت هستند که در این 
راه ما شهید پرستار هم دادیم، برای جبران 
زحمات پرستاران هنوز نتوانسته ایم منابع 
لازم را به دست آوریم تا پاداش مناسب به 
پرستاران بدهیم.وی تصریح کرد: در حال 
حاضر میزان بیماریابی و قرنطینه بیماران 
در حال انجام است تا بتوانیم روند بیماری 
را متوقف کنیم اما در روند درمان با توجه 

به آنچه گفتم مشکل داریم، ما مدت زمان 
کار پرسنل را افزایش دادیم و مرخصی های 
مدافعان سلامت را نیز لغو کرده ایم.فرشیدی 
گفت: ما اکنون بــا کمبودهای دارویی نیز 
مواجه هســتیم و دلیل آن بدهکاری ما به 
شــرکت های تامین کننده دارو است، ما از 
بیمه های مختلف از جمله بیمه سلامت و 
تامین اجتماعی حدود ۳70 میلیارد تومان 
طلبکار هستیم که اگر این رقم به دست ما 
می رسید و بدهی خود به شرکت های تامین 
کننده دارو را پرداخت می کردیم این حجم 
از مشکلات را نداشتیم.وی ادامه داد: اگر 
این مطالبات پرداخت نشــود توان تامین 
دارو نخواهیم داشت و نیاز داریم از سوی 
بیمه ها تزریق خوبی به ما شــود تا بتوانیم 
جبــران کنیم.وی با اشــاره به کمک های 
بنگاه هــای اقتصادی و خیران اســتان به 
دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان گفت: 
متاسفانه در اوایل ســال این کمک ها هم 
متوقف شده و دست یاری به سوی بنگاه ها 

و خیران دراز می کنیم تا با کمک آنها بتوانیم 
با معضل کرونا مقابله کنیم.رئیس دانشگاه 
علوم پزشــکی هرمزگان با اشاره به نیاز 
واقعی استان به واکسیناسیون مردم در این 
استان تصریح کرد: واکسن افراد بالای 70 
ســال زده شده و در دو شهرستان بشاگرد 
و جاســک افراد 60 سال به بالا در حال 
تزریق واکسن هستند و اگر واکسن برسد 
در سایر شهرستان ها هم روند واکسیناسیون 
این افراد انجام می شود، هر چند رایزنی شده 
در تمام نقاط افراد بالای 50 سال واکسن 
دریافت کنند تا در ۳ ماه آینده میزان مرگ 
و میر ناشی از کرونا کاهش محسوسی پیدا 
کند.به گزارش  تسنیم ؛ وی تاکید کرد: در 
خصوص ورود مسافران خارجی نیز بدون 
در اختیار داشتن تست منفی یا اخذ تست 
اجازه ورود به استان را ندارند، تنها مشکل 
ما ورود افراد به صورت قاچاقی است که 
نیروی انتظامی در این زمینه تلاش زیادی 

برای جلوگیری از این امر دارد. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

پذیرش بیماران غیرکرونایی در بیمارستان ها ممنوع شد 

روابط عمومی 
بیاييد طراوت و شادابی را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم شیلات هرمزگان 

 گروه خبر // مخابــرات منطقه هرمزگان ، امکانات  
غیر حضوری سامانه مخابرات من را به همشهریان 

معرفی می کند.
   به گزارش خبرنگار دریا   ، محسن دیانت مسئول 
 روابــط عمومی مخابرات با بیان اینکه  مشــتریان  
می توانند در وب ســایت شرکت مخابرات ایران به 
آدرس www.tci.ir ثبــت نام و از امکانات غیر 
حضوری مختلف منوی »مخابرات من« استفاده نمایند، 
اظهار داشت: مشــتریان با ورود به  قسمت افزودن 
شــماره تلفن های جدید، شماره های خود را ثبت 
 کرده و سپس از طریق منوی دسترسی» مشاهده ریز 

هزینه های قبض « ، ضمن مشــاهده تمام جزئیات 
و کارکرد قبــوض، در صورت تمایل اقدام به چاپ 
آن نماینــد.وی افزود: امکان مشــاهده و پرداخت 
قبض تلفن ثابــت، خدمات تلفــن ثابت، خلاصه 
کارکرد- ریز مکالمات، تســت ســرعت اینترنت، 
مشاهده وضعیت سرویس اینترنت و خرید سرویس 
اینترنت پرســرعت به راحتی برای تمام مشــتریان 
میسر اســت. دیانت در خصوص پرداخت صورت 
حســاب تجمیعی نیز اظهار داشــت: با استفاده از 
ســامانه مخابرات من، امکان پرداخت قبض )میان 
دوره و پایــان دوره و قبــض تجمیعی(، مشــاهده 

ریزهزینه های قبض، دریافت گروهی ریزهزینه های 
قبوض و مدیریت درخواست تلفن ثابت )درخواست 
تلفن ثابــت از طریق پرتــال و پیگیری تا حصول 
نتیجــه( وجود دارد.مســئول اداره روابط عمومی و 
ارتباطات منطقه هرمــزگان در خصوص امکانات 
 ویژه ای که سامانه مخابرات من در اختیار مشتریان 
می گذارد افزود: خدمات تلفن ثابت )سرویس های 
ویژه شــامل: انتظــار مکالمه، مکالمه کنفرانســی، 
شماره گیری ســریع، قطع و وصل تلفن، درخواست 
تغییر آدرس مکاتبات، باز و بســته کردن صفر دوم، 
درخواست کشف مزاحم، اعلام و عدم اعلام به 118(، 

سرویس های ارزش افزوده، تاریخچه پرداخت قبض، 
درخواست ریزمکالمات، خلاصه کارکرد و مدیریت 
درخواســت های اینترنت نیز از  دیگرامکاناتی که 
 درگاه »مخابــرات من«  در اختیار مشــتریان قرار 

می دهد.
  وی در خصوص امکان بازیابی رمز عبور این سامانه 
خاطرنشان کرد : در صورت فراموشی نام کاربری در 
سامانه »مخابرات من« امکان بازیابی رمز عبور فراهم 
می باشد و در پیامک کد تایید که برای احراز هویت 
مشتری ارسال می گردد، نام کاربری صحیح نیز قابل 

مشاهده می باشد.

ثبت نام و ارائه خدمات غیر حضوری در  منوی » مخابرات من «

گروه خبر // رئیس سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری 
بندرعباس گفت: در طرح ســاماندهی خودروهای مسافربر شخصی، 
رانندگان دارای شرایط لازم می توانند کد فعالیت در ناوگان حمل و نقل 

عمومی را از سازمان دریافت کنند.
   به گزارش خبرنگار دریا ، حســین اخلاقی با اشاره به اجرای طرح 
ساماندهی خودروهای مسافربر شــخصی اظهار کرد: رانندگان واجد 
شرایط می توانند کد فعالیت در ناوگان حمل و نقل عمومی را از سازمان 
دریافت کنند.وی خاطرنشان کرد: در راستای تقویت و توسعه خدمات 

حمل و نقل عمومی و همچنین به منظور ساماندهی خودروهای مسافربر 
شخصی، سازمان نسبت به صدور تعداد محدودی پروانه اشتغال موقت 
برای خودروهای شخصی واجد شرایط اقدام کرده است.اخلاقی در این 
ارتباط افزود: با افزایش خودروهای مســافربر شخصی، برخی مالکان 
خودرو بدون رعایت ضوابط قانونی اقدام به جابه جایی مســافر کرده 
که لازم است رانندگان این صنف نسبت به اخذ مجوز از سازمان اقدام 
کنند.این مقام مسئول با تاکید بر اینکه در صورت عدم دریافت مجوز از 
سوی مسافربرهای شخصی، متخلفین توسط پلیس راهنمایی و رانندگی 

جریمه می شوند، گفت: رانندگان متقاضی می توانند جهت کسب اطلاع 
بیشتر و ثبت نام به حوزه معاونت برنامه ریزی و نظارت سازمان، واحد 
نوسازی واقع در پایانه مســافربری خلیج فارس مراجعه کنند.رئیس 
سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری بندرعباس با اشاره 
به بالا بردن جابه جایی های درون شهری تحت نظارت سازمان، تصریح 
کرد: هدف از این امر تامین و رفاه و آســایش هر چه بیشتر شهروندان 
 اســت.اخلاقی خاطرنشــان کرد: شــرایط ویژه ای نیز جهت دوگانه 
ســوز کردن خودرهای مسافر شخصی از ســوی شرکت ملی پخش 
فرآورده ای نفتی در نظر گرفته شــده، که رانندگان واجدشرایط فقط با 
مراجعه به ســایت gcr.niopdc.ir می توانند نســبت به ثبت نام و 

دریافت نوبت اقدام کنند.

اجرای طرح ساماندهی مسافربرهای شخصی

پشت پرده سیاست 

  
 به نظر می رســد بایدن برخلاف ترامپ که با سیاست چکشی خود باعث 
شــده بود برخی از کشورهای هم سو با آمریکا نیز به ظاهر، مواضع مخالف 
با وی در قبال برجام و ایران داشــته باشــند، هرچند در مقام عمل خلاف 
سیاســت های ترامپ عمل نمی کردند، با سیاســی کاری به دنبال جلب نظر 
هم پیمانان اروپایی خود اســت تا بتواند فشــار بر ایــران را همچنان در 
دســتورکار داشته باشد. سیاست فشار حداکثری همان طور که در روزهای 
آغاز دولت جدید آمریکا اعلام شــد به فشــار هوشمند تبدیل شده است. 
حالا دیگر مقامات اروپایی نیز با آمریکا هم صدا شــده اند. یک مقام ارشد 
اروپایی به الجزیره گفته اســت: »واشنگتن اراده واقعی برای توافق با ایران 
در چارچوبی مشخص دارد، اما این کار را به هر قیمتی انجام نخواهد داد.« 
به گزارش تسنیم، این مقام ارشــد اروپایی در خصوص پافشاری ایران به 
منظور گرفتن ضمانتی برای خارج نشــدن دوباره آمریکا از برجام پس از 
احیای احتمالی این توافق چندجانبه اظهار کرد: »ارائه تضمین های سیاسی 
و حقوقی به تهران   دشــوار است و این خواسته قابل تحقق نیست.« قضیه 
زمانی جالب تر می شــود که به گفته »ایران پرس« نه تنها آمریکا حاضر 
به پذیرش کوتاهی های گذشــته خود نیست بلکه درصدد گنجاندن زیاده 
خواهی های خود در متن برجام نیز هست: »واشنگتن در جریان مذاکرات 
وین، خواسته های زیاده طلبانه خود درباره گسترش حوزه زمانی و ماهوی 
محدودیت های هســته ای ایران از جمله »بندهای غروب« را تکرار کرده 
است. بندهای غروب در برجام مربوط به دوره ای هستند که برخی تعهدات 
ایران مطابق توافق به پایان می رســند. از سوی دیگر دولت بایدن خواهان 
گنجاندن موارد دیگری مانند توانمندی موشــکی و سیاست های منطقه ای 
ایران در هر گونه توافق احتمالی است که متضمن بازگشت آمریکا به برجام 
و رفع تحریم های ضد ایرانی دوره ترامپ باشد. ضمن این که دولت بایدن 
اعلام کرده که حاضر به لغو همه تحریم های آمریکا علیه ایران نیست و تنها 
تحریم هایی را لغو خواهد کرد که فکر می کند لغو شدن آن ها برای بازگشت 
به برجام لازم است.« اما  در حالی مقامات آمریکایی سیاست دبه کردن را 
در پیش گرفته اند و اروپایی ها اظهار می کنند که خواسته های ایران قابل 
تحقق نیســت که مقامات ایران بارها تأکید کرده اند   توپ در زمین غربی 
هاســت و  ایران به نوبه خود تصمیمات سختی را برای حفظ برجام پس از 
خروج آمریکا از توافق در سال ۲018، نقض قطعنامه ۲۲۳1 و کوتاهی های 
مکرر طرف های اروپایی در عمل به تعهداتشان، گرفته است و اکنون نوبت 
آمریکا و طرف های اروپایی است که تصمیمات لازم را برای احیای برجام 
بگیرند. در همین زمینه ابوالفضل عمویی عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس 
در گفت و گو با خراســان، با اشاره به این که این مقامات آمریکایی بودند 
که در ابتدا خواســتار بازگشت آمریکا به میز مذاکرات برجام شدند، تاکید 
می کند که جمهوری اسلامی خواســته ای جدید در این مذاکرات ندارد و 
همان طور که پیشتر هم اعلام شده بود، لغو کلیه تحریم های برجامی و پسا 
برجامی و ســپس راستی آزمایی آن ها توسط کشورمان، تنها راه بازگشت 

ایران به تعهدات برجامی است.

پشت پای بایدن به برجام؟ 
با پایان لاف های انتخاباتی، سیاست واقعی بایدن در قبال ایران درحال نمایان 
شدن است. وال استریت ژورنال نوشت: بایدن به سمت راهبرد تحریم هوشمند 
بــا همراهی متحدان اروپایی در قبال ایران می رود . قصه هزار و یک شــب 
مذاکرات برجام همچنان ادامه دارد و در حالی که به گفته علی ربیعی سخنگوی 
دولت مسائل دشوار و فنی مذاکرات به پایان رسیده و به گفته عراقچی  طرف 
غربی باید تصمیم های سختی درباره تعهداتش در برجام بگیرد، جوبایدن حالا 
در دقیقه 90 نهایی شــدن مذاکرات، رویه دیگری را در پیش گرفته و پس از 
عبور از پیچ و خم انتخابات آمریکا، ســاز ناکوک و ترامپی خود را می زند. 
خوش خیالی برخی به مواضع جو بایــدن تا آن جا پیش رفته بود که عده ای 
بازگشــت سریع وی به توافق هسته ای را دور از انتظار نمی دانستند اما به نظر 
می رسد شــرایطی که او برای بازگشــت به برجام در نظر داشت نمی تواند 
تضمین کننده منافع کشــورمان از برجام باشد. او قبل از ورود به کاخ سفید با 
نگارش یادداشتی در مجله »فارن افرز«، تاکید کرد که »تهران باید به پایبندی 
دقیق توافق هسته ای برگردد. اگر این کار را انجام دهد، من به توافق هسته ای 
بازمی گردم و از تعهدمان به دیپلماسی برای همکاری با متحدان مان درراستای 
قوی تر کردن و تمدید این توافق اســتفاده خواهم کرد.« تاکید به بازگشت به 
برجام آن هم بدون هیچ پیش شــرطی وجه تمایز وی در آن زمان با ترامپ 
 بود که حالا گویا تغییر کرده اســت. روزنامه آمریکایی وال استریت ژورنال 
می نویسد: »دولت بایدن تقریبا تا اواخر تابستان امسال تجدید نظر در سیاست 
به کارگیری تحریم در قبال کشــورهای دیگر از جمله ایران را به سرانجام 
خواهد رساند. طبق گفته افراد مطلع، رئیس جمهور آمریکا در حال اصلاح 
روش به کارگیری تحریم های تنبیهی استفاده شده توسط این کشور است که 
هدف آن افزایش هماهنگی نظام تحریم ها با متحدان واشنگتن و جلوگیری از 
آسیب های اقتصادی ناخواسته است. اگر چه هنوز برخی جزئیات مشخص 
 نیســت و معاون وزیر خزانــه داری هنوز گزارش نهایــی را تایید نکرده، 
مقــام های دولت نمونه هایی از این تغییــرات را در قبال تحریم های ایران 
اجرایی کــرده اند.« احتمالا تغییراتی که این روزنامه از آن ســخن به میان 
آورده، تعدیل برخی تحریم ها درحوزه های بهداشتی و دارویی با هدف همراه 
کردن متحدان واشنگتن برای فشار جدی تر بر برخی دیگر از زمینه های مورد 
 تحریم است، چرا که برخی از تحریم های دارویی باعث انتقادهای جدی برخی 
ســازمان های بین المللی شده بود.این روزنامه در بخش دیگری از گزارش 
خود به نقل از یک مقام ارشد دولت آمریکا، از اقدامات جدید درباره رویکرد 
تحریمی دولت جو بایدن وسخن از »راهبرد تحریم هوشمند« به میان آورد و 
افزود: »تمرکز فعلی ما بر این است که از اقدامات یک جانبه فاصله بگیریم، 
چیزی که در چهار سال گذشته سیاست آمریکا را شکل داد  و در عوض به 
همکاری با متحدان و شرکایمان نزدیک شویم.« وال استریت ژورنال همچنین 
بــه نقل از یکی دیگر از مقامات آمریکایی بیان می کند: »ابتدا باید به اصول 
اولیه خود با شرکای اروپاییمان بازگردیم و مشخص کنیم که فشار را دقیقا به 

کجا باید وارد کرد و هماهنگی با شرکا را در همین زمینه بالا ببریم.«

  
انتخاب مدعی شــد: طبق اطلاعیه پایگاه اطلاع رسانی شورای نظارت بر سازمان 
صدا و سیما ،این سازمان موظف شد   با هنرمندانی که در شبکه های اجتماعی بر 

خلاف شئونات حاضر شده اند قطع همکاری کند.
 فرارو مدعی شــد:با ادامه قطعی برق در بســیاری از نقاط کشــور، دوشنبه شب 
اعتراض هایی از سوی شهروندان در استان های مختلف صورت گرفت. تصاویر 
منتشر شده نشان می دهد، اعتراض ها در شهر های آمل، بابلسر، قائم شهر  و بهشهر 
در استان مازندران، کازرون در استان فارس و بندر گز در استان گلستان در جریان 
بوده اســت. در استان تهران هم در شهر ری عده ای با حضور در مقابل اداره برق 

اعتراض خود را اعلام کردند.
آخرین نیوز نوشت : جلال رشیدی کوچی،        نماینده مرودشت در مجلس در توئیتر 
نوشت: اخبار رسیده حاکی از خروج برخی مدیران و مسئولان دولت تدبیر و امید از 
کشور است. وی نوشت: در روزها و هفته های آینده صف خروج احتمالا شلوغ تر 
خواهد شد. این نماینده مجلس با نگارش هشتگ #ممنوعیت_خروج_مسئولین در 

توئیت خود، خواستار ممنوعیت خروج مسئولان شد.
 روایت رئیس ســازمان قضایی نیروهای مســلح از بی نظیر بودن روند رسیدگی

 به پرونده هواپیمای اوکراینی
حجت الاسلام شکرا... بهرامی رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح با بیان جزئیاتی 
از پرونده ســقوط هواپیمای اوکراینی اظهار کرد: پرونده این سانحه ناگوار در دادگاه 
نظامی تهران در حال رســیدگی است. وی افزود: تحقیقات به عمل آمده درباره این 
پرونده چه به لحاظ فنی و چه به لحاظ حقوقی بدون هرگونه غلو و بزرگ نمایی به 
اعتقاد کارشناســان در نوع خود در میان سوانح هوایی دنیا اگر نگویم بی نظیر بدون 
شک کم نظیر است.بهرامی ادامه داد: بخشی از بررسی های فنی توسط 1۲ گروه زیر 
نظر سازمان هواپیمایی کشوری حول محور عملکرد هواپیما و کروی پروازی، مراکز 
کنترل هوایی، شناسایی اشکالات و ضعف های احتمالی و پیشگیری از سوانح انجام 
شد و گزارش نهایی نیز طی یک سال آماده شد و مورد تأیید اکثر کشورهای ذی نفع 
قرار گرفت.وی خاطرنشــان کرد: شش گروه کارشناسی زیر نظر دادسرای نظامی در 
حوزه سامانه تور ام یک، مراقبت پرواز، پدافند هوایی، جنگال و سایبر الکترونیک، مواد 
منفجره و محترقه و مسائل امنیتی تشکیل شد و به تحقیق در ابعاد مختلف پرداختند.به 
گفته رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح این سانحه با حضور 40 متخصص  و با 
انجام دو پرواز و رعایت همه مختصات پرواز سانحه دیده، شبیه سازی شد که در نوع 
خود در بررسی سوانح هوایی منحصر به فرد بود.رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح 
گفت: در این پرونده برای 10 متهم کیفرخواستی مستدل و مستند در ۲00 صفحه صادر 
شده است که تصمیم نهایی درباره آن ها با دادگاه است و مقدمات برگزاری آن فراهم 
شــده و پرونده برای مطالعه در اختیار وکلا قرار گرفته است.بهرامی درباره پرداخت 
غرامت به خانواده جان باختگان نیز گفت: با پیگیری های مســتمر سازمان قضایی 
نیروهای مسلح و مساعدت دولت و نیروهای مسلح، بعد از یک سال و اندی از وقوع 
این سانحه غمناک، مبلغ 150 هزار دلار بابت غرامت و خسارت هر جان باخته تأمین 
شد و غرامت جان باختگان و خسارت هایی که به اموال آن ها وارد شده توسط دولت 

در حال پرداخت است و تفاوتی هم بین اتباع ایرانی و غیرایرانی وجود ندارد./مهر
 

تازه های مطبوعات

کیهان- این روزنامه با اشــاره به برنامه های دولت رئیسی نوشت:اعداد و ارقام 
رسمی  که در همین دولت فعلی منتشر شده نشان می دهند، آقای رئیسی وضعیت 
اقتصادی خوبی را از دولت فعلی تحویل نخواهد گرفت. با استناد به همین آمار 
و ارقام می توان حدس زد، شــاید دو سال شاید هم بیشتر، فقط باید آواربرداری 
کرد!مخاطب این نکته هم عاملان وضع موجودند که از لحظه اعلام رسمی  نتایج 
انتخابات و در حالی که هنوز خود در راس کار هستند، منتقد وضع موجود شده اند 

و خطاب به دولتی که هنوز تشکیل نشده می گویند »وعده ها چه شد؟!«
اعتمــاد- حمیدرضا جلایی پور در این روزنامه  نوشــت:این که در  افغانستان 
عده ای قصد دارند جریان طالبان را وارد فرایند مدیریت اجرایی کشور افغانستان 
کنند، موضوعی است درون افغانســتانی و به نیروهای داخلی این کشور ربط 
دارد و تندروهای وطنی ایران نباید عجولانه به تطهیر طالبان بپردازند. مثل روز 
روشــن است که دفاع از منافع ملی و حوزه نفوذ ایران در چارچوب همکاری 
دولت-ملت های همســایه شرقی بهتر تامین می شود و طالبان حتی در الگوی 

»دولت-امت« تندروهای وطنی نیز جای ندارد.
شرق- این روزنامه نوشت:محمود احمدی بیغش یکی از نمایندگان تندرو مجلس 
در اظهار نظری از مردم خواسته مانند گاندی ساده زندگی کنند تا تحریم ها قابل 
 تحمل شــود . آیا احمدی بیغش که نه خود بلکه دیگران را به ساده زیستی برای 
تحمل شرایط سخت تحریم ها دعوت می کند، حاضر است مانند گاندی گیاه خوار 
شــود یا به جای اظهار نظرهای تند، با منطق و به دور از جناح بندی برای صلح 
تلاش کند؟ دعوت به گاندی شدن مردم گرسنه جز برای رفع مسئولیت مسئولان 

و موفق نبودن در تأمین حداقل معاش آنان چه توجیه دیگری دارد؟
دنیای اقتصاد- این روزنامه نوشت:آمارهای منتشرشده از سوی بانک مرکزی 
نشــان می دهد از ابتدای امســال  برای واردات کالاهای اساسی حدود 5/ 5 
میلیارد دلار ارز ترجیحی به صورت نقدی و اعتباری تامین شــده است. با این 
حال، بررســی ها از تورم کالاهای اساسی در بهار امسال حاکی از آن است که 
به رغم اختصاص ارز 4۲00 به نهاده های تولید، کالاهای اساســی شاهد رشد 
بالای قیمت بودند. به این ترتیب ســوالی که پیش می آید این است که »مقصد 

دلار4۲00 کجا بوده است؟«
 انعکاس

فرارو مدعی شد:پس از انتشــار گزارش هایی از خریدو فروش گسترده رای 
در انتخابات شــورای شهر در برخی شهرستان های استان تهران هیئت نظارت 
بر انتخابات شهرســتان ری، انتخابات شورای باقر شــهر و کهریزک را تایید 
 نکرد.برخــی مدعی اند که 80 درصد آرای این دو شــهر را نامزدها خریداری 
کرده اند. گفته می شود یک نامزد در انتخابات، با چند اتوبوس گروهی  معتاد را 
به حوزه های رای برده و در ازای یک بسته تریاک رای شان را خریده اما کمی بعد 
این معتادها می فهمند تریاک، جنس ناخالص و تقلبی بوده و دســته جمعی به 
نمایندگان نامزد حمله می کنند اما فرماندار ری می گوید مردم به شایعات توجه 

نکنند تا روند قانونی طی شود.
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مناسبات اجتماعی و اقتصادی بندر کنگ و بندرکالیکوت هند در بستر تاریخ

گروه گزارش//  سفرهای دریایی بین بندرکنگ و 
بنادر متعدد هند و آفریقا همواره در بستر تاریخ 

وجود داشته است. 
   ســفر دریایی در ادوار گذشته همراه با خطرات 
فراوان بود و برای  ســفر به مناطقی چون آفریقا 
و هندوســتان دریانوردانی جسور، می خواست 
که هــم شــجاعت و هم دانش ســفر داشــته 
 باشــند. در میــان دریانوردان ســواحل و بنادر 
خلیج فارس، دریانوردان بندرکنگ سابقه بیشتری 
در مســافرت به شیخ نشین ها و بنادر و سواحل 
آفریقا، پاکستان و هندوستان داشتند. برای حمل 
به سواحل و بنادر داخل خلیج فارس و نیز رفتن 
به بنادر شرقی قاره آفریقا و سواحل هندوستان، 
دریانوردان به چندین  گروه تقســیم می شدند که 
هر گروه  در ســفر به یک نقطه تخصص داشتند. 
هر گروه از دریانوردان نیز دارای چندین کشــتی 
و لنج بودند و شــناورهای گروه با هم و در یک 
روز معیــن از بنادر و جزایر حرکت می کردند تا 
اگر در طی راه یک کشتی دچار طوفان و یا خطر 
تصادم با ســنگ های زیر آبی گردد و خسارتی 
به بدنه و دکل کشــتی وارد آید و یا مورد هجوم 
دزدان دریایــی قرار گیرد، دیگــران به کمک او 
بیایند. دریانوردان بندرکنگ در هنگامی که کشتی 
 های بادبانی با شــراع یا بادبــان ها و به نیروی 
 باد حرکــت می کردند، در ســال یــک بار به 
 مسافرت های دور می رفتند. این دریانوردان در 
ماه های خرداد تیر و مرداد که باد مخالف به سینه 
کشتی آن ها می وزید، اســتراحت می کردند و 
مسافرت خود را در ماه های دیگر که باد موافق 
 بود و این باد به پشت کشتی آن ها می وزید، موکول 
می کردند. موقع حرکت کشــتی ها از بندرکنگ 
 به ســمت و ســوی آبادان و شــیخ نشین های 
خلیج فارس از اول شــهریور ماه هر سال بود و 
از آخر شهریور ماه تقریبا می توانستند به خارج 
از خلیــج فارس و تنگه هرمــز نیز رفته و راهی 
ســفرهای طولانی تر از جمله سواحل پاکستان، 
هندوســتان و آفریقا شــوند. این قبیل سفرها، 
حداقل تا نه ماه از ســال ادامه داشــت. سفر به 
هندوستان از سفرهای مهم دریانوردان بندرکنگی 
بود که منافع اقتصادی خوبی برای آن داشــت و 
بندر کالیکوت نیز استراحت گاه مهم دریانوردان 
کنگی در ســفرهای گپ بوده است. این نوشتار 
که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی شهر 
بندرکنگ و شــهردار فرهنگ دوست و پر تلاش 
این شــهر به رشته تحریر در می آید در نظر دارد 
مناسبات اجتماعی و اقتصادی بندرکنگ با بندر 
کالیکــوت در هند را مــورد واکاوی قرار دهد و 

نشان دهد که این مناسبات در بستر زمان صورت 
گرفته و باعــث ایجاد یک روابــط فرهنگی در 
بین این دو بندر تاریخی نیز گردیده اســت. سفر 
دریانوردان بندرکنگ به هند و پاکستان که در آن 
زمان جزء هند محسوب می گردید، دارای منافع 
اقتصــادی کوتاه مدت و بلند مــدت برای آن ها 
بوده اســت. لنج های بندرکنگی معمولا خرمای 
زاهدی را از بندر اعشــار عراق به بندر خورمیان 
و بندر بمبئی در هندوســتان برده و کرایه یا نول 
دریافت می کردند. معمــولا لنج های بندرکنگی 
نمی توانستند خرمای زاهدی را از اعشار خریده 
و به هندوســتان حمل نمایند، بلکه خرمای تجار 
 هندی را از اعشار به بنادر هند منتقل می نمودند. با 
هزینه ای که لنــج داران و ناخدایان بندرکنگی از 
حمل خرما به دســت می آوردند، می توانســتند 
چوب و تخته از بندرکالیکوت خریداری نموده و 
به بندرکنگ بیاورند و یا کاپریل خریداری نموده 
و از کالیکوت تا بندر مومباســا در آفریقا به سفر 
خــود ادامه دهند. در هر صــورت بندرکالیکوت 
مکان اســکان ناخدایان و دریانوردان بندرکنگی 
در سفرهای دریایی به هندوستان بوده است. بافت 
فکری و فرهنگی مردم بندرکالیکوت و بندرکنگ 
هم تشــابهات زیادی به همدیگر داشــته است. 
از نگاه اقتصادی نیز عمــوم مردم بندر کالیکوت 
نسبت به بندر بمبئی اندکی پایین تر بودند. ناحیه 
ملیبار که بندرکالیکوت در آن قرار داشــت، یک 
ناحیه کشاورزی همراه با جنگل های وسیع بوده 

کــه به کمک فیل انواع چوب هــای بزرگ برای 
 ساخت لنج و یا صادرات را از جنگل به کنار دریا 
مــی آوردند. بندرکالیکــوت دارای منازل متعدد 
اجــاره ای بــوده ایجنت یا نماینــده تجار آن را 
برای دریانوردان بندرکنگی و ســایر بنادر اجاره 
 نموده تا در مدت اقامت در کالیکوت، آنها در آن 
خانه ها ســاکن شده و غذا هم به آن ها می دادند. 
در مصاحبــه های متعــددی که بــا دریانوردان 
بندرکنگی صورت گرفت به خوبی مشخص گردید 
 که در بندرکالیکوت قوانین اســلام کاملا رعایت 
می گردیده است و بسیاری از دریانوردان بندرکنگی 
ترجیح می دادند تا در مدت اقامت در کالیکوت با 
دختران کالیکوتی ازدواج نمایند و قوانین ازدواج 
در آن مکان زیاد سخت نبود و با اندک توان مالی 
دریانوردان می توانستند در کالیکوت ازدواج نمایند 
و گاها در پایان سفر نیز زنان خود را طلاق دهند 
و برخــی از دریانوردان از همســران خود دارای 
فرزند شده و اگر یکسال به هند نمی رفتند هم برای 
همسر و فرزندان خود کمک مالی می فرستاند. در 
حال حاضر برخی از ناخدایان بندرکنگی فرزندانی 
 در بندرکالیکــوت دارند که گاها به بندرکنگ هم 
می آینــد و با پدر و بــرادران و خواهران کنگی 
خود در ارتباط هســتند و رفــت و آمد دارند و 
حتی ناخدایان و دریانوردان بندرکنگی برای دیدن 
فرزندان ونوه های خود به بندرکالیکوت مسافرت 
می کنند. ناخدا عبدالرضا راشــدی از دریانوردان 
بندرکنگ در ارتباط با مسائل اجتماعی دریانوردی 

و مناسبات اجتماعی بندرکالیکوت و بندرکنگ در 
زمینه دریانوردی عنوان می دارد در گذشته چون 
ســفرهای دریایی بین بندرکنــگ و هند صورت 
می گرفت، ازدواج های زیــادی بین دریانوردان 
بندرکنگی و دختران بندرکالیکوت در هندوستان 
صورت گرفته است. شــخص عبدالرضا راشدی 
نخســتین بار در بندرکالیکــوت ازدواج نموده و 
زنان کالیکوتی را زنانی شــوهر دوست که احترام 
ویژه ای برای شوهرانشــان قائــل بودند، قلمداد 
می نماید. بندرکالیکوت از جمله بنادر هندوستان 
بود که دریانوردان در پایان ســفر دریایی اقامت 
بیشتری در آن جا داشــتند و قوانین دینی نیز در 
آن جا سختگیرانه بود و افرادی بودند که به محض 
ورود دریانوردان بندرکنگی و برخی دیگر از بنادر 
خلیج فارس، وساطت نموده و دریانوردانی را که 
تمایل به ازدواج داشتند به خواستگاری می بردند. 
خانواده های کالیکوتی نیز همانند سایر بنادر دارای 
وضع مالی متفاوت بودند و این مساله که دختران 
کالیکوتی دارای خانواده های بســیار فقیر بوده و 
فقط برای مســائل مالی با دریانوردان بندرکنگی 
ازدواج نموده، تقریبا یک بیان اشــتباه بوده است. 
ناخدا راشدی همچنین عنوان می دارد که دختران 
کالیکوتی باسواد بودند و در آن شهر در آن زمان 
رفتن دختران به مدرســه اجباری بوده و مدارس 
شهریه دریافت نمی کردند. در هر محله یک مدرسه 
انصار یا خیریه وجود داشــت. همین عامل باعث 
مــی گردید که مطالعه و ســواد در بندرکالیکوت 

توســعه پیدا نماید.)عبدالرضا راشدی، مصاحبه، 
1399( ایــن مباحــث به خوبی می رســاند که 
مناسبات اقتصادی که در بستر زمان بین بندرکنگ 
و بندرکالیکوت وجود داشــت منجر به مناسبات 
اجتماعی و مناســبات فرهنگی نیز گردید. در آن 
زمان بندرکالیکوت دارای یک میلیون جمعیت بوده 
و شــهرداری و ساختار شهری منظمی نیز داشت. 
اما بندرکنگ بسیار کم جمعیت بود. لذا نمی توان 
از نظر جمعیت و ســاختار شهری تناسبی بین دو 
بندرتاریخی پیدا نمود. اما از نظر فرهنگی، اجتماعی 
و اقتصادی این مناسبات ادامه پیدا کرد. آقای ناخدا 
محمد بدری معروف به ناخدا محمد علی خلفان 
از دریانوردان بندرکنگی می باشد که در کالیکوت 
ازدواج نموده و اکنون فرزندانی در بندرکالیکوت 
دارد که با پدر خود همواره در ارتباطند و ایشان نیز 
از حسن سلوک مردم بندرکالیکوت سخنان زیادی 
به میان مــی آورد. بندرکالیکوت همواره در ذهن 
و خاطره دریانوردان بندرکنگی که به ســفرهای 
گــپ دریایی می رفتند، جایــگاه خاصی دارد و 
مناسبات حسنه ای نیز بین دریانوردان بندرکنگی 
و بندرکالیکوتی وجود داشــته است. دریانوردان 
بندرکنگی در بســیاری از موارد لنج های خود را 
در بندرکالیکوت تعمیر نموده و یا سفارش ساخت 
لنج به لنج سازان آن جا را می دادند. چون چوب 
فراوان و ارزان در اختیار لنج سازان بندرکالیکوت 
بود، هزینه ساخت لنج کمتر شده و چوب مرغوب 
هم در لنج ها به کار می رفت. در مصاحبه ای که 
با دریانوردان بندرکنگی صورت گرفت به خوبی 
مشــخص گردید که آن ها لنج آماده شده و بدون 
موتــور را از کالیکوت خریداری نموده و آن را با 
یک لنج بارگیری شده از بندرکالیکوت به بندرکنگ 
 و یــا دبی یدک مــی کردند. هزینــه یدک کردن 
لنــج ها تقریبا زیاد بود و ســپس در بنادر خلیج 
فــارس موتور را بر روی لنج ها نصب می کردند.
) محمــد بدری، مصاحبــه، 1398( تجار چوب 
بندرکنگ بیشتر چوب های مرغوب برای ساخت 
لنج را از بندر کالیکوت وارد نموده و از بندرکنگ 
به ســایر بنادر خلیج فارس جهت فروش ارسال 
می نمودند. با پایان یافتن ســفرهای دریایی بین 
بندرکنــگ و بندرکالیکوت هر چند مناســبات 
اقتصادی بین این دو بندر از بین رفت، اما مناسبات 
فرهنگی و اجتماعی که بین این دو بندر تاریخی 
در بستر زمان ایجاد شده بود، همچنان به صورت 
جســته و گریخته برقرار است به نظر می رسد با 
توجه به مناسبات گســترده ای که از گذشته بین 
این دو بندر وجود داشته است، هنوز هم با توجه 
به روابط حســنه ایران و هند بــه ویژه در زمینه 
 دریانوردی، مناســبات بندرکنگ و بندرکالیکوت 

می تواند احیا گردد. 
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@ gmail.comM.hassannia1354

 اجرای طرح مانور سلامت 
در بقاع متبركه هرمزگان 

  گروه خبر // مدیرکل اوقاف هرمزگان از اجرای طرح مانور سلامت 
در بقاع متبرکه اســتان هم زمان با سراسر کشور در دهه ولایت خبر داد. 
حجت الاسلام والمسلمین حسین مهدیان، مدیرکل اوقاف و امور خیریه 
اســتان هرمزگان، از اجرای طرح مانور سلامت در بقاع متبرکه استان 
هم زمان با سراسر کشور در دهه ولایت خبر داد و اظهار کرد: در شرایط 
شیوع ویروس کرونا که کادر درمان نیاز به همراهی و همکاری نهادها و 
گروه های مختلف دارد، ســازمان اوقاف نیز تلاش کرده تا به سهم خود 
نقشی در این زمینه ایفا کند و از محل موقوفات مرتبط با بحث درمان و 
سلامت، کمک های خیران و ظرفیت های بقاع متبرکه در این زمینه قدمی 
برمی دارد تا بتواند باری از دوش مدافعان سلامت برداشته و به مردم خدمت 
کند.وی افزود: هدف از برگزاری »طرح مانور سلامت در بقاع متبرکه« 
تقویت بعد اجتماعی بقاع متبرکه، اجرای نیات واقفان خیراندیش در حوزه 
دارو و درمان و ســلامت، ترویج فرهنگ وقف در حوزه سلامت، ایجاد 
بستر مناسب برای مشارکت عمومی در حوزه سلامت، غربالگری زائران 
و مجاوران بقاع متبرکه از نظر سلامتی جسمانی و کمک به نظام سلامت 
است. این طرح با همکاری تیم جهادگران سلامت بسیج جامعه پزشکی 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در دهه ولایت اجرایی می شود. مدیرکل 
اوقاف هرمزگان تصریح کرد: ویزیت رایگان بیماران با استفاده از ظرفیت 
پزشکان متخصص، آزمایش ها و انجام آزمایش قند خون از مراجعین و 
مجاوران بقاع متبرکه، گرفتن  فشار و اکسیژن خون و همچنین سنجش تب، 
انجام آزمایش دیابت و انجام آزمایش های عمومی با هماهنگی و تعامل 
با شبکه بهداشت و درمان از جمله خدمات ارائه شده در این طرح است.
مهدیان خاطرنشان کرد: به مراجعینی که با توجه به نظر و نسخه پزشک 
نیازمند آزمایش های تخصصی بوده و از قشر کم برخوردار جامعه باشند 
در صــورت وجود منابع مالی از محل موقوفات مرتبط و یا کمک های 
خیرین نسبت به این موضوع اقدام می شود.به گزارش ایکنا ؛ وی در پایان 
یادآور شد: تلاش می کنیم تا با استفاده از ظرفیت و جایگاه بقاع متبرکه و 
همچنین ظرفیت وقف در حوزه دارو و درمان و سلامت، در زمان کنونی 
که شیوع ویروس کرونا سلامت عمومی جامعه را هدف قرار داده است، 
با اجرای برنامه های متنوع در دهه ولایت در عرصه سلامت گامی مهم 

و اساسی برداریم.

مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان عنوان کرد 
ضرورت اصلاح نسخ تعزیه در هرمزگان

  گروه خبر // مدیرکل تبلیغات اســلامی هرمزگان گفت: برگزاری 
مراسمات مذهبی به خصوص مجالس محرم با حفظ پروتکل های بهداشتی 
یک مطالبه عمومی است. حجت الاسلام والمسلمین علی اکبر انصاری راد، 
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان، در نشست هماهنگی مراسمات عزاداری 
و تعزیه خوانی محرم 1۴۴۲، اظهار کرد: از همه تشکل های دینی که در 
راستای نهادینه ساختن مراسم و مجالس دینی و مذهبی گام برمی دارند، 
قدردانی می کنم.وی افزود: ما در زمینه برنامه ریزی در راستای برنامه ها 
و مجالس محرم منتظر ابلاغ تصمیمات ستاد مرکزی هستیم و ان شاءالله 
ابهاماتی که در زمینه شــرایط کرونایی وجود دارد نیز در این تصمیمات 
لحاظ خواهد شد اما در هر صورت باید از اکنون آمادگی های لازم را برای 
برگزاری مجالس سوگواری محرم و صفر ایجاد کنیم.مدیرکل تبلیغات 
اسلامی هرمزگان تصریح کرد: برگزاری مراسمات مذهبی به خصوص 
مجالس محرم با حفظ پروتکل های بهداشتی یک مطالبه عمومی است و 
قطعاً ستاد کرونا همچون سال گذشته همکاری های لازم را خواهد داشت. 
از این رو هیئت های مذهبی و انجمن های تعزیه خوانی در سطح استان باید 
آمادگی ها و تمهیدات لازم را برای مراسم محرم ایجاد کنند.انصاری راد 
عنوان کرد: اصلاح نسخ تعزیه در سطح استان یکی از دغدغه های جدی 
ما از گذشته تاکنون بوده و بر همین اساس باید ورود جدی، تخصصی و 
علمی به این حوزه داشته باشیم. نسخ تعزیه در استان هرمزگان باید در 
سه حوزه محتوا، قالب و اجرا در کمیسیون های تخصصی مورد بازبینی 
و اصلاح قرار گیرند.وی با اشــاره به اینکه محتوای تعزیه باید مستند، 
سالم، متقن و غیرقابل خدشه باشد، اضافه کرد: اصلاح محتوا و درون مایه 
نسخ تعزیه به خصوص در محلات قدیمی و روستاها مسئله جدی است 
کــه ظرافت های خاص خود را دارد. مجاب کردن بزرگان این عرصه با 
دلایل و مستندات تخصصی در کمیسیون های علمی، تخصصی و فنی 
باید صورت بگیرد.به گزارش ایکنا ، مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان 
یادآور شد: اصلاح قالب های شعری تعزیه نیز بسیار مهم هستند و نیاز 
بــه پیگیری های تخصصی به خصوص در حوزه ادبیات دارند تا بتوانیم 
به تولید و چاپ نسخی برســیم که برای نسل های آینده قابل استناد و 
استفاده باشد. اصلاح اجرای تعزیه ها نیز مسئله مهمی است که باید مورد 

بازبینی قرار بگیرد.

روستای گشه بندرلنگه نسل سومی شد
  گروه خبر // روستای گشــه شهرستان بندرلنگه تحت پوشش 
نسل ســوم تلفن همراه اول قرار گرفت .به گزارش خبرنگار دریا ، 
مهنــدس امیر یگانه مدیرمنطقه  با اعــلام این خبر گفت : به منظور 
ارائه خدمات اینترنت پرســرعت و ایجاد پوشــش تلفن همراه در 
مناطق محروم و با تلاش و همت همکاران مخابرات استان،ســایت 
نسل سوم )G 3( درروستای گشــه نصب وراه اندازی شد.با نصب 
و راه  انــدازی تجهیــزات فنی و ارتقاء تکنولوژی در ســایت تلفن 
همراه روســتای گشه شهرســتان بندرلنگه این روســتا و مناطق 
اطراف آن تحت پوشــش اینترنت G 3 همراه اول قرار گرفت.مدیر 
مخابرات منطقه هرمزگان اظهار داشــت : با ارتقاء نصب و راه اندازی 
ســایت  جدید ضمن افزایش پوشــش آنتن دهی شــبکه همراه در 
 روستای گشه، ساکنان و مشــترکان این منطقه از اینترنت پرسرعت 
بهره مند شدند.مهندس یگانه درپایان تصریح کرد : با توجه به تلاش 
شبانه روزی صورت گرفته در خصوص پوشش مناسب مخابراتی به 
طورگسترده در آینده نزدیک نیز تعداد بیشتری از روستاییان استان از 

امکانات لازم بهره مند خواهد شد.
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مفقود گردیده و از درجه اعتبارساقط می باشد 

دعوتنامه مجمع عمومی 
 فوق العاده انجمن خدمات فنی 

و مهندسی استان هرمزگان
و  فنی  خدمات  های  شرکت  تمامی  از  بدینوسیله 
و  معدن   ، صنعت  وزارت  از  که  هرمزگان  مهندسی 
تجارت مجوز دارند دعوت بعمل می آید جهت شرکت 
در جلسه مجمع عمومی فوق العاده انجمن روز دوشنبه 
مورخ 14۰۰/۰۵/۰4 ساعت 1۰ صبح در محل خانه 
صمت استان واقع در بلوار علی بن ابیطالب روبروی 
هنرستان شهید رجایی حضور بهم رسانده و یا نماینده 
تام الاختیار خود را کتبا معرفی و اعزام فرمایند. ضمنا 
و  کاندیدا شدن جهت هیات مدیره  افرادی که قصد 
انتشار این  از تاریخ  بازرس دارند تا هفت روز کاری 
آگهی فرصت دارند جهت ثبت نام مدارک خود را شامل 
کپی شناسنامه ، کارت ملی ، سوابق کاری و پروانه فنی 
آدرس  به  پیشتاز  پست  با  را  اعتبار  دارای  مهندسی 
پستی بندرعباس ، بلوار امام خمینی ، گلشهر شمالی ، 
انتهای خیابان طلوع ، سازمان صنعت ، معدن وتجارت 
هرمزگان ، اداره آموزش ، پژوهش و فناوری کد پستی 

7۹1۵۸4۸۹۹۹ ارسال نمایند .
دستور جلسه :

1- استماع گزارش هیات مدیره
۲-  تغییرات اساسنامه

۳-  انتخاب روزنامه کثیرالانتشار جهت درج آگهی های  انجمن
4- انتخاب هیات مدیره و بازرس اصلی و علی البدل

  گروه خبر // مجمع خیرین کارآفرین هرمزگان با هدف تکمیل 
زنجیره اشتغال زایی در استان رسماً فعالیت خود را آغاز کرد.

 آیین گشــایش مجمع خیرین کارآفرین استان، با حضور مشاور 
معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی)ره( به صورت 
ویدئوکنفرانس برگزار شد.حمید حاجی عبدالوهاب، مشاور معاون 
اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی)ره( کشور در این آیین 
اظهار کرد: راه اندازی این مجمع 1۰ سال در حال پیگیری بود اما از 
آنجا که نباید با تصمیم عجولانه کار سطحی انجام می گرفت تا امروز 
به طول انجامید.وی تصریح کرد: اصلی ترین هدف دشمن از ایجاد 
جنگ اقتصادی در کشورمان، مردم و گروه های اجتماعی هستند و 
مجمع خیرین کارآفرین به مثابه اتاق جنگی برای ایجاد اشتغال است. 
اکنون جنگ های نرم افزاری جایگزین جنگ سخت افزاری شده و 
باید از سنگر اشتغال برای رفع بی کاری در کشور استفاده کرد.مشاور 
معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی)ره( با بیان اینکه 
در حوزه کارآفرینی موضوعاتی چون آموزش، اشتغال، بازاریابی و 

فروش بسیار مهم هستند، افزود: ایجاد هم افزایی و بسیج توانمندی ها 
و ظرفیت هــای داخلی و خارجی در شناســایی و بهره برداری از 
مزیت های نســبی و رقابت پذیر منطقه، جهت اشتغال محرومین در 
راستای بازار سازی و ایجاد توسعه کسب و کار از اهداف اصلی مجمع 
خیرین است.حاجی عبدالوهاب عنوان کرد: برای تکمیل زنجیره کار 
باید تعامل و همکاری با سازمان های دولتی و غیردولتی در راستای 
شناسایی ظرفیت های آنان برای توسعه امور همانندسازی دهک های 
پایینی مستعد اشتغال، بهره گیری از توانمندی های مؤسسات دولتی و 
غیردولتی و نهادهای مردمی به منظور طراحی و اجرای برنامه های 
آموزشی، مهارتی و توانمندســازی گروهای هدف صورت پذیرد.
وی اضافه کرد: شناسایی و تشکیل بانک اطلاعاتی نیازمندان جامعه 
هدف با همکاری کمیته امداد استان هرمزگان و نهادهای حمایتی و 
مؤسسات خیریه رسمی از عمده کارهای مجمع خیرین است. ایجاد 
هماهنگی جهت برگزاری همایش های خیرین کارآفرین با همکاری 
مؤسسات و نهادهای ذی ربط، همکاری متقابل با مجامع و مؤسسات 

خیریه و بنیادهای عضو جهت اجرای اهداف مجمع، توسعه فعالیت 
مؤسسات خیریه و نیکوکاری در سطح استان علی الخصوص مناطق 
محروم ازجمله اهداف مجمع خیرین کارآفرین است.مشاور معاون 
اشــتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی)ره( یادآور شد: یکی 
دیگر از برنامه های مجمع، فراخوان طرح های اقتصادی و کارآفرینی 
با محوریت سرمایه گذاری با مجریان توانمند و با استفاده از تسهیلات 
جهت ایجاد اشتغال و محرومیت زدایی است. مدیریت و هدایت این 
مجمع باید به دست افرادی صورت بگیرد که دغدغه اجتماعی و کار 
خیر اصولی را داشته باشند و خوشبختانه تیم کنونی این خصوصیات 
را دارند.به گزارش ایکنا ، یادآور می شود؛ در آیین گشایش مجمع 
خیرین کارآفرین »محمدعلی سلیمی« به عنوان مدیرعامل، »علی 
شــعبانی نیا« به عنــوان رئیس هیئت مدیره، »مهدی درخشــان« 
 بــه عنوان نایب رئیــس هیئت مدیره، »صدیقه مظفــر« و »مژگان 
دادی پــور« به عنوان اعضای هیئت مدیره، »فائقه عســگری« به 
عنوان عضو علی البدل، »فاطمه یاس سالاری« به عنوان خزانه دار، 
»محمدرضــا وجدان حقیقــی« به عنوان بــازرس اصلی، »میترا 
قاســمی راد« و »فرخنده بادروج« به عنوان بازرسان علی البدل و 

»غلام رضا لطیفی« به عنوان دبیر مجمع معرفی شدند.

آغاز فعالیت مجمع خیرین کارآفرین در هرمزگان 

آگهی مزایده  
به موجب پرونده اجرائی کلاسه ۱40000024 یک دستگاه اتومبیل سواری سایپا تیپ : SE ۱۳۱ رنگ اصلی سفید رنگ فرعی سفید نوع رنگ روغنی مدل ۱۳۹۷ به شماره 
انتظامی ۸4-۳۵۸ د ۸۳ به شماره شاسی NAS 4۱۱۱00 j ۳4۵۵۸4۷ شماره موتورM ۱۳/6۱4۵۵2۷ متعلق به نوید نجارقویدل که به موجب سند نکاحیه ۹۸0۵ ، تاریخ سند : 
۱۳۹2/06/02 ، دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج شماره ۳۵ و دفترخانه طلاق شماره 2 شهر بندرعباس شهرستان بندرعباس استان هرمزگان منجر به صدور اجرائیه 
و تشکیل پرونده اجرایی به شماره فوق الذکر علیه نوید نجارقویدل نام پدر: محمد صدیق گردیده که حسب درخواست بستانکار پرونده اجرایی، خودرو فوق توسط 
 SE ۱۳۱ راهنمایی و رانندگی توقیف و به پارکینگ توقیفی یاسر منتقل و توسط کارشناس رسمی دادگستری مشخصات خودرو : نوع: سواری سیستم : سایپا تیپ : پراید
مدل ۱۳۹۷ تعداد سیلندر: 4 ظرفیت : ۵ تعداد چرخ: 4 نوع سوخت بنزین تعداد محور: 2 و با مشخصات فنی وضعیت اتاق و بدنه : سالم ، موتور : خاموش ، گیربکس : 
در حد مدل ، شیشه ها، سالم، دیفرانسیل : در حد مدل صندلی و جلو داشبرد : دارد لاستیکها دارای آج ، چراغ : دارد ، آیینه و برف پاکن : دارد و از تاریخ ۱400/02/۱۸ 

در پارکینگ یاسر متوقف میباشد. ارزش خودرو موصوف به مبلغ ۸60/000/000 ریال) هشتصد و شصت میلیون ریال ( ارزیابی و قطعی گردیده، پس از جری تشریفات قانونی از ساعت ۹ الی ۱2 
در روز سه شنبه مورخ ۱400/04/2۹ در اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شد، شرکت 
در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است، شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به حساب سپرده ثبت )به موجب یک فقره چک تضمین شده بانکی به 
مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز 
از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز 
خواهد شد، جلسه مزایده در همان ساعت و مکان تشکیل خواهد شد و مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شد و کلیه هزینه های قانونی اعم از انتقال سند به 

عهده برنده مزایده است، ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد.
24۵/م/الف- تاریخ انتشار: ۱400/04/۱۷

مریم چمنی - رئیس اداره اجرای اسناد و رسمی بندرعباس
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گروه گزارش // اهمیت وجود دســتگاه های 
کارت خوان به جهت ســهولت در پرداخت 
و همچنین با توجه به شــیوع ویروس کرونا 
 و بار میکروبی اســکناس ها، بیش از پیش 
 حائز اهمیت اســت این درحالی اســت که
 دســتگاه های کارتخوان بانک رســالت به 
دلایلی، از برخی مشتریان و کسبه میناب جمع 

آوری شده است.
   پیشرفت تکنولوژی و شبکه های بانکی تاثیرات 
چشــمگیری بر نحوه انواع پرداخت گذاشته است 
و این تاثیــرات نیز مزیت هــای فراوانی را برای 
مشتریان، فروشــندگان و حتی بانک ها به همراه 
 poS دارددســتگاه های کارتخوان موســوم به
برای نخســتین بار در دهه 1970 توسط شرکت 
iBM به بازار معرفی شدند خوشبختانه در ایران 
 poS بر خلاف بسیاری از کشورها، سوئیچ های
به سوئیچ های بانکی متصل هستند به همین دلیل 
این نوع پرداخت گستردگی بیشتری به خود گرفته 

است.با توجه به اهمیت کارتخوان ها و نقش آن ها در 
شبکه پرداختی استفاده از این دستگاه ها، تاثیراتی بر 
فرهنگ پرداختی کشور چه از سمت مشتریان و چه 

از سمت ارائه دهندگان سرویس داشته است.
  ضــرورت پرداخت با كارتخوان ها برای 

جلوگیری از شیوع كرونا
  از این رو با گسترش روز افزون فناوری و استفاده 
از ابــزار الکترونیک به خصوص در بخش بانکی 
و پرداخت، شاهد رشــد روز افزون تراکنش های 
الکترونیک هســتیم درحالی که در سایر کشورها 
ابزارهای موبایلی جایگاه ویژه ای در پرداخت های 
الکترونیک دارند در ایران بیشــترین تراکنش ها 
بر روی دســتگاه های کارتخوان انجام می شود.در 
شــرایط کنونی، اهمیت وجود دستگاه های کارت 
خوان به جهت ســهولت در پرداخت و همچنین 
با توجه به شــیوع ویروس کرونا و بار میکروبی 
اســکناس ها، جابجایی و دســت به دست شدن 
اســکناس، بیش از پیش حائز اهمیت است این 

درحالی اســت که دستگاه کارتخوان به دلایلی به 
خواسته بانک های مربوطه مرکز، از برخی مشتریان 

جمع آوری شده است.
  نداشتن تراكنش مالی بعلت نبود مشتری 

در وضعیت بد كرونایی
   یکی از شهروندان مینابی که به صنف آرایشگری 
مشغول بکار است با گله مندی از فشار بانک ها 
به اصناف در ایام ســخت کرونا گفت: با توجه به 
تعطیلی های مکرر به علت وضعیت قرمز بیماری 
کرونا، سخت در فشــار کاری قرار گرفته ایم و با 
مشکلاتی نظیر نبود مشــتری و نداشتن تراکنش 
دســتگاه کارتخوان مواجه ام.وی افزود: از این رو 
به علت نداشتن تراکنش بالا، شرکت سامان کیش 
بــدون تذکر قبلی و یا اخطار، اقدام به جمع آوری 
دستگاه کارتخوان صنف آرایشگری ام نموده است.

این آرایشــگر مینابی ادامه داد: از مسئولین امر در 
اداره اصناف می خواهیم با نظارت بیشتری در این 
خصوص در کار صنوف و بانک های عامل و متولی 

داشته باشند تا کســبه و صنوف تنها با درد کرونا 
درگیر باشند نه درد بی تدبیری.

  بانک هیچ گونــه دخالتی در جمع آوری 
دستگاه كارتخوان ندارد

سیف الله ایرانمنش سرپرست بانک رسالت استان 
هرمزگان در خصوص جمع آوری دســتگاه های 
کارتخوان از برخی مشــتریان و کسبه اظهار کرد: 
بانک هیچ گونه دخالتی در جمع آوری دســتگاه 
کارتخوان ندارد و این اقدام از ســوی شرکت هایی 
که دستگاه کارتخوان در اختیار دارند صورت گرفته 
است.وی افزود: بانک رســالت استان هرمزگان، 
بخشــنامه ای مبنی بر جمع آوری دســتگاه های 
کارتخوان با کمتر از 100 تراکنش در روز از سوی 

تهران دریافت نکرده است.
  جمع آوری بعضی كارتخوان ها طبق دستور 

بانک مربوطه و نداشتن رسوب مالی است
بالوانه مدیر شرکت سامان کیش درخصوص اقدام 

 این شرکت درجمع آوری دســتگاه کارتخوان از 
یکی از مشــتریان مینابی افزود: جمع آوری این 
دســتگاه ها به دلایل مختلفی صــورت می گیرد 
که نداشــتن تراکنش بالا از دلایل اصلی این اقدام 
نیست و ممکن است مشتری مورد نظر از رسوب 
مالی برخوردار نبوده و شرکت طبق دستور از بانک 
رسالت استان تهران مبنی بر الزام جمع آوری، اقدام 
به این کار کرده است.مدیر شرکت سامان کیش ادامه 
داد: جمع آوری دستگاه کارتخوان بانک رسالت از 
مشتری، هیچ ربطی به نداشتن تراکنش بالا مشتریان 

ناشی از تعطیلی صنوف در شرایط کرونایی ندارد و 
ممکن است یک مشتری از تراکنش بالا برخوردار 
باشد اما به دلیل نداشتن رسوب مالی، شرکت های 
دستگاه کارتخوان با دستور از مرکز، مجبور به جمع 

آوری این دستگاه ها هستند.
  بالوانه خاطرنشــان کرد: شرکت سامان کیش، به 
آن دسته از مشتریانی که دستگاه کارتخوان بانک 
رسالت از آنان جمع آوری شده است، به درخواست 
مشتریان، دستگاه کارتخوانی را از بانک دیگری در 

اختیارشان قرار خواهد داد./ هرمز 

زخمی که هر روز وخیم تر می شود؛

نداشتن رسوب مالی بعلت نبود مشتری در وضعیت بد کرونایی

گــروه خبر // رئیس کل دادگســتری 
تولید  کارخانــه  گفــت:   هرمــزگان 
دیوار های پیش ســاخته در شــهرک 
صنعتی جزیره قشم با حمایت دستگاه 
قضایی این استان بازگشایی و به چرخه 

تولید برگشت. 
  علی صالحی به رســانه هــا اعلام کرد: 
درحالی که بیش از 10 سال از تاریخ توقیف 
این کارخانه توسط بانک می گذشت با ورود 

دستگاه قضایی هرمزگان و طرح موضوع در 
کارگروه رفع موانع تولید این واحد صنعتی 
بازگشایی و احیا شد که در نتیجه آن برای 
70 نفر به صورت مســتقیم و 500 نفر به 
صورت غیرمســتقیم اشتغالزایی شده است. 
وی ادامه داد: در نتیجه بازدیدهای مســتمر 
مسئولین قضایی از کارخانه ها و واحدهای 
تولیدی و اتخاذ تصمیمات ویژه از ســوی 
ســتاد اجرای سیاســت های کلی اقتصاد 

مقاومتی دادگستری اســتان هرمزگان، در 
یکسال اخیر، تعداد قابل توجهی از واحدهای 
تولیدی کــه در حال تعطیلی بوده اند، مورد 
حمایت حقوقی و قضایی قرار گرفته و احیا 
شــدند.به گزارش ایرنا ؛ به گفته رئیس کل 
دادگســتری هرمزگان، تاکنون ایجاد زمینه 
اشتغال و بازگشت به کار حدود پنج هزار نفر 
از کارگران در صنایع مختلف استان هرمزگان 

اقدام شده است.

با حمایت دستگاه قضایی ؛

کارخانه تولید دیوارهای پیش ساخته درقشم به چرخه تولید برگشت

گروه خبر // دکتر محمد خیری رئیس دانشگاه پیام نور 
هرمزگان از ثبت نام ترم تابستانی برای دانشجویان پیام 
 نوری و سایر دانشــگاهها در این واحد دانشگاهی خبر 

داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر خیری اظهار داشت؛ثبت 
نام از 16تیرماه لغایت ۲0تیرماه برای پیام نوری هاســت 

و  16 الی ۲0 تیرماه برای دانشــجویان سایر دانشگاهها 
می باشد.وی با اشــاره به اینکه ارائه دروس برای مقطع 
کارشناسی و کارشناسی ارشد می باشد؛ اظهار داشت؛ این 
یک فرصت اســتثایی و تمام الکترونیکی و غیر حضوری 

است. 
  رئیس دانشــگاه پیام نور هرمزگان در پایان گفت؛ یکی 
از مزایای ترم تابســتان کاهش 50 درصدی شهریه ثابت 

می باشد.

رئیس دانشگاه پیام نور هرمزگان خبر داد

آغاز ثبت نام ترم تابستان در دانشگاه پیام نور

آگهی مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت اول

جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت اول مسکن کارکنان استانداری استان ساحلی )تعاونی مسکن کارکنان استانداری ( راس 
ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 14۰۰/۵/1۸ در محل بندرعباس - بلوار شهیدی چمران - استانداری قدیم ) نماز خانه ( تشکیل می گردد . از 
کلیه اعضاء دعوت می شود با در دست داشتن مدارک عضویت راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانید و یا وکیل/ نماینده خود 
را کتباً معرفی نمایید . ضمناً به اطلاع می رساند به موجب ماده 1۹ آیین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی ، تعداد آراء وکالتي هر عضو حداکثر 
۳ رای و هر شخص غیر عضو تنها یک رای خواهد بود و اعضاء متقاضی اعطایی نمایندگی ، می بایست به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 
14۰۰/۵/17روز یکشنبه به آدرس محل استانداری قدیم دفتر تعاونی مسکن کارکنان استانداری حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت، 
برگه ورود به مجتمع را دریافت دارند. ملاحظات : اعضای متقاضی سمت بازرس موظف هستند حداکثر ظرف مدت یک هفته از تاریخ انتشار 

دعوت نامه جهت تکمیل فرم داوطلبی و ارائه مدارک مورد نیاز به دفتر تعاونی مراجعه نمایند . 
دستور جلسه :

1( استماع گزارش هیات مدیره و بازرسان از روند اجرایی پروژه های در دست پیگیری و ساخت و همچنین سالهای مالی ۹۸ الی ۹۹
2( اخراج و سلب عضویت اعضایی که نسبت به پرداخت سهم آورده خود علی الرغم اخطارهای قانونی اقدام ننموده اند . 

۳( انتخاب بازرس اصلی و علی البدل . ۴( طرح و تصویب صورت های مالی سالهای ۹۸ الی ۹۹
۵( طرح و تصویب بودجه پیشنهادی 14۰۰

۶( طرح و تصویب در خصوص نحوه واریزی اعضاء در سال 14۰۰
۷( نحوه وصول خسارت تاخیر در پرداخت واریزی اعضاء

۸( افزایش مبلغ حق عضویت اعضای جدید

 مسکن کارکنان استانداری استان ساحلی )تعاونی مسکن کارکنان استانداری (

تعاونی مسکن کارکنان استانداری 

گروه خبر // نماینده مردم شرق هرمزگان 
رودان  شهرستان  ورزش  مشکلات  گفت: 
شرم آور اســت و باید مدیران استانی با 

صداقت وارد میدان عمل شوند.  
  حسین رئیســی در آیین تجلیل از دهیاران 
بخش مرکزی شهرســتان رودان  با اشاره به 
مشکلات ورزشی در شهرستان، ورزش  را جز 
متن زندگی ها دانست و ایجاد زیر ساخت ها 
را از اولویت ها در شهرستان رودان عنوان کرد.
  وی گفت: مشــکلات ورزش شهرســتان 
رودان شرم آور است و باید مدیران استانی با 
صداقت وارد میدان عمل شوند.رئیسی تصریح 
کرد: متاسفانه 10 درصد وعده مدیران استان 
در این حوزه در رودان هم عملی نشــده است 
و باید با صداقت در این امور شــفاف سازی 
شــود.وی اضافه کرد: قطعا هرگونه کم کاری 
در رفع مشــکلات مردم باعث تضعیف نظام 

جمهوری اســلامی خواهد شــد.وی با ابراز 
تأســف از وضعیت برق در روزهای اخیر با 
وجود  گرمای بی سابقه و پیک کرونا در سطح 
هرمزگان خواســتار توجه دولتمردان به این 

اوضاع بحرانی شد.
*  بجای ادعای صادرات واكسن كرونا به 
فکر رساندن واكسن به مردم محروم باشید

   نماینده مردم  شــرق هرمزگان در مجلس 
شــورای اسلامی در ادامه با اشــاره به اعلام 
بــرای صادرات  بهداشــت  وزارت  آمادگی 
واکسن کرونا گفت: در حالی که مردم  روزانه 
عزیزانشــان را بواسطه ابتلا به کرونا از دست 
می دهند نباید ادعای نجات دادن مردم دیگر 
کشورها را داشت بلکه باید با مدیریت واقعی 
پیش رفت و ابتدا مشــکلات داخلی را رفع و 

سپس وعده داد.
  وی افزود: وزارت بهداشــت باید به وضعیت 
بیمارستان ها توجه داشــته باشد، چرا که در 
همین بیمارســتان های رودان و میناب مردم 
بارهــا از کمبود داروهای کرونــا گلایه مند 
شــده اند در حالی که وزارت بهداشت به فکر 
ارائه خدمات در کشــورهای همسایه و حتی 

هندوستان افتاده است.

* هرمزگان باید از برنامه جبران كمبود 
برق حذف شود

  رئیسی تاکید کرد: استان هرمزگان با وجود 
گرمای بالای 50 درجه هرگز نباید در برنامه 
جبران کمبود تولید برق قرار بگیرد.وی افزود: 
نتیجه هر پنجشــنبه الف ب ایران وزارت نیرو 
را امروز با خاموشــی های فراوان  به خوبی 

می بینیم.
  این عضو کمیسیون کشاورزی مجلس تاکید 
کرد: با جدیت به وزارت بهداشــت و وزارت 
نیرو تذکر می دهم ســری به بیمارستان های 
 شــرق هرمزگان بزننــد و مردمــی را که با 
 توجــه به کمبــود دارو  در ســختی فراوان 
علی رغم نبود برق با مشکلات می جنگند را 

ببینند.
* شرمسار كمبودهای درمانی هستیم

  نماینده مردم شرق هرمزگان با اشاره به فوت 
جمعی از اهالی توکهور و هشت بندی شهرستان 
میناب بر اثر ابتلا به کرونا ضمن ابراز همدردی 
با خانواده های داغدار متوفیان گفت: در مقابل 
آنها ابراز شرمندگی دارم و نمی دانم آیا وزیر 
بهداشت و دولت هم از وضع موجود شرمسار 

است یا نه؟

  وی ابــراز امیدواری کرد کــه تدبیری برای 
تغییر وضع موجود اندیشــه شود و از نماینده 
عالی دولت در استان هرمزگان خواست تا با 
همت مضاعف اجازه پیش رفتن این وضعیت 

داده نشود.
رییســی ادامه داد: گرمای طاقت فرســا در 
هرمزگان قابل تحمل نیست و باید سهیمه بندی 
برق فقط مختص استان های خوش آب و هوا 

باشد.
* متولیان امر صــدای مظلومیت مردم 

هرمزگان را بشنوند
  این نماینده هرمزگان تصریح کرد: باید متولیان 
امر صدای مظلومیت مردم هرمزگان را بشنوند 
و این وضعیت را در آخرین روزهای حضور 

این دولت سامان بخشند.
  وی در ادامه  با گرامیداشــت 14تیرماه روز 
شــهرداران و دهیاران، آنها را خدوم ترین در 
خدمت به مردم دانســت و بیان کرد: دهیاران 
همواره پاســخگوی ضعف هــای دیگران در 
روستاها هســتند و امروز دهیاران با کمترین 
درآمد و توقع برای آبادانی روســتاها تلاش 

می کنند.
  رئیسی بیان داشت: رفع برخی از مشکلات 

در روستاها نیازمند هیچ هزینه ای نیست و با 
یک بازنگری در طرح های روستایی بسیاری 

از مشکلات مردم حل شدنی است.
*  نباید زمین های مــردم با بی دقتی در 

اراضی ملی قلمداد شود
   به گــزارش فارس ، نماینده مردم هرمزگان 
در مجلس با اشاره به مشــکل اراضی مردم 
در روستاها، خواستار مشارکت دستگاه های 
متولی برای رفع مشکل شــد و تصریح کرد: 
در نقاطی که مردم نسل در نسل زندگی کردند 
و زمین های میان بافتی که محل زندگی مردم 
بوده جزئی از اراضی ملی ثبت می شــود که 
پروسه رفع این گونه مسائل هم بسیار طویل 

دنبال می شود.
  وی به عدم ثبات شــغلی دهیاران هم اشاره 
کرد و گفت: این یک مطالبه به حق از ســوی 
دهیاران اســت و اگر دهیاران در روســتاها 
مســوولیت دارند حاکمیت نیــز در قبال آنها 

وظیفه و مسوولیت دارد.
  حســین رئیسی بیان داشت: بنیاد مسکن در 
روستاها حالت انفعالی به خود گرفته است و 
باید با تســریع در حرکت خود، در مسیر رفع 

مشکلات مردم قرار گیرد.

هرمزگان نباید در برنامه جبران کمبود برق قرار بگیرد 
گروه خبر // سرپرســت معاونــت امور صنایع 
هرمزگان  وتجــارت  معدن  صنعت،  ســازمان 
گفت: درحال حاضر ۴8 واحد شناورســازی در 
زمینه ســاخت وتعمیر انواع کشتی های فلزی و 

فایبرگلاس در استان فعالیت دارد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛  ســیامک نیکان افزود: 
این واحدهای شناورسازی برای بیش ازچهار هزار نفر 
در هرمزگان شــغل ایجاد کرده است.وی بیان داشت: 
حمایت از ســرمایه گــذاران در زمینه صنایع دریایی 
به منظور ایجاد وتوسعه صنایع جانبی از اولویت های 
ســازمان صنعت، معدن و تجارت در راســتای رونق 
اقتصادی واجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی است.
سرپرست معاونت امور صنایع سازمان صنعت، معدن 
و تجارت هرمزگان اظهارداشت: شرکت های متعددی 
با تــوان و تخصص لازم در اجرای طرح های مختلف 
با ظرفیت های عظیم صنعت کشــتی سازی در استان 
مستقر هســتند که امیدواریم با جذب سرمایه گذاران 
و توســعه بازارهای خارجی این صنعت بیش از پیش 

رونق یابد.
  نیــکان یادآور شــد: اســتان هرمزگان با داشــتن 
قابلیت های عظیم دریایی فرصت مناسبی برای سرمایه 
گزارانی که دانش و توانمندی لازم درایجاد طرح های 

صنایع دریایی دارند، را مهیا کرده است.

۴8 واحد شناورسازی 
در هرمزگان فعال است


